

BIBLIOGRAFICKÁ REŠERŠE č. 1/2017

Počet záznamů: 71

Vývoj plaveckého sportu v Ústí nad Labem od roku 1945 do roku 1989

MDT

796/799 * 797 * 797.2

Klíčová slova a předmětová hesla

plavecký sport * plavci * plavání * plavecký oddíl * trenér * Ústí nad Labem * Slavoj Severotuk *
TJ Chemicke * Jiskra Chemicke * Sokol

ÚVOD

Rešerše obsahuje bibliografické záznamy periodických dokumentů zabývajících se tématem vývoje plaveckého sportu v Ústí nad Labem v poválečném období od r. 1945 do r. 1989, zaměřuje se zejména na osobnosti a oddíly spjaté s ústeckým plaveckým sportem. Informace byly čerpány z tištěných i elektronických bibliografických katalogů a databází a dalších informačních zdrojů, jejich celkový výčet je uveden v analytickém listu.

ANALYTICKÝ LIST

Jazyk rešerše: český

Jazyk dokumentů:

- česky: 70
- německy: 1

Časové vymezení: 1945-1989

Časové vymezení dokumentů: 1945-2017

Geografické vymezení: Ústí nad Labem

Druhy dokumentů:

- články: 71

Z toho dokumenty dostupné elektronicky: 51

Řazení záznamů

A) chronologicky

Zdroje

- **katalogy SVK Ústí nad Labem**
 - lístkový (geografická kartotéka – články)
 - elektronický
- **bibliografie**

Severočeský kraj v tisku: soupis publikací a článků. Ústí nad Labem: Státní vědecká knihovna, 1970-2000. Prameny k souběžné regionální bibliografii Čech a Moravy. ISSN 0862-2876.

- **databáze**

Regionální článková bibliografie [online]. Ústí nad Labem: Severočeská vědecká knihovna. [cit. 15. 3. 2017]. Dostupné z: <http://katalog.svkul.cz/clpr6.htm>. Záznamy článků a statí z vybraných novin, časopisů a sborníků se zaměřením na Ústecký kraj od roku 2002 do současnosti.

Regionální osobnosti [online]. Ústí nad Labem: Severočeská vědecká knihovna [cit. 15. 3. 2017]. Dostupné z: <http://katalog.svkul.cz/clpr54.htm>. Faktografická databáze osobností kultury, umění, sportu, vědy a veřejného života Ústeckého kraje.

Výběr článků v českých novinách, časopisech a sbornících [online]. Praha: NK ČR [cit. 15. 3. 2017]. Dostupné z: http://aleph.nkp.cz/F/95C2GR6AHNU1IDG9NTYVYVYLQ8L53SV8CC99LX5CI8E6V5129IXY-37014?func=file&file_name=kody_jazyku. Záznamy článků z let 1991 do současnosti.

- **excerpované zdroje**

- soupis použité literatury v publikaci: BOŘIL, V. *Historie sportovního plavání v Ústí nad Labem*. 2013. Bakalářské práce. Univerzita J. E. Purkyně v Ústí nad Labem, Katedra tělesné výchovy. Vedoucí práce Jitka Vaněčková.

ČLÁNKY

1. M., K. MNTV a plavecký sport. *Předvoj - List Národní Fronty*. 1945, roč. 1, č. 33.
2. DOUDĚRA, K. 600 nových plavců. *Sever*. 1948, roč. 4, č. 6.
3. PEŘINA, A. Ústecký kraj má velkou příležitost. *Průboj*. 12. 8. 1949, roč. 1, č. 33, s. 8.
4. Odešel Zd. Jansa... *Severočeská Mladá fronta*. 14. 8. 1949, roč. 5, č. 189, s. 10.
5. Zdrucující nezáměr v plavání v Ústí n. L. Nový čs. rekord ústeckých plavců na 3 × 50 m pol. štafeta. *Severočeská mladá fronta*. 7. 3. 1950, roč. 6, č. 56, s. 5.
6. Teplický Kutil vítězem Memoriálu Zd. Jansy. *Severočeská Mladá fronta*. 12. 9. 1950, roč. 6, č. 215, s. 5.
7. Den přeborníků Sokola Severotuk. *Průboj*. 18. 12. 1952, roč. 4, č. 86, s. 4.
8. Jansův nový rekord. Sportovní zajímavosti. *Průboj*. 3. 1. 1953, roč. 5, č. 1, s. 6.
9. Plavec Vlastimil Jansa nositelem I. výkonnostní třídy. *Průboj*. 20. 10. 1953, roč. 5, č. 84, s. 4.
10. Pátý Jansův memoriál plavců. *Průboj*. 10. 9. 1954, roč. 6, č. 72, s. 6.
11. ŘEPKA, M. O činnosti plavců v Ústí nad Labem. *Průboj*. 21. 1. 1955, roč. 7, č. 6, s. 6.
12. Soutěž plavců. *Průboj*. 6. 3. 1956, roč. 8, č. 19, s. 4.
13. Velká cena plavců a Jansův memoriál. *Průboj*. 16. 10. 1956, roč. 8, č. 83, s. 4.
14. MAREK, J. Plavci SOKOLA na Ústecku. *Průboj*. 9. 11. 1956, roč. 8, č. 90, s. 6.
15. Chemička byla první v Ústí n. L. *Průboj*. 7. 12. 1956, roč. 8, č. 98, s. 6.
16. Ústečtí plavci – representanty. *Průboj*. 6. 3. 1957, roč. 9, č. 27, s. 4.
17. MAREK, J. Okolo plaveckého sportu. *Průboj*. 1957, roč. 9, č. 100.
18. Severočestí sportovci. Příklad vychovatele. *Průboj*. 7. 1. 1961, roč. 13, č. 6, s. 4.
19. Přebory mladých plavců s rekordem. *Průboj*. 14. 10. 1961, roč. 13, č. 246, s. 4.
20. Za další rozvoj plaveckého sportu. Několik poznámek k severočeské plavecké lize. *Průboj*. 25. 7. 1962, roč. 14, č. 175, s. 4.

21. Rozhovor u vody. V. Protschke: „Chtěl bych startovat na OH“. *Průboj*. 18. 7. 1963, roč. 15, č. 169, s. 4.
22. Sloučení plaveckých oddílů. *Průboj*. 30. 8. 1963, roč. 15, č. 206, s. 4.
23. Nejlepší sportovci kraje. Anketa redakce Průboje, Čs. rozhlasu Ústí a KV ČSTV Ústí n. L. *Průboj*. 1. 1. 1964, roč. 16, č. 1, s. 8.
24. Další čs. rekordy v Ústí n. L. V. Protschke převzal titul mistra sportu. *Průboj*. 12. 7. 1964, roč. 16, č. 166, s. 8.
25. O ligu bez přípravy. *Průboj*. 12. 2. 1965, roč. 17, č. 37, s. 4.
26. Ústečtí plavci mezi lvíčata. *Průboj*. 25. 12. 1965, roč. 17, č. 308, s. 8.
27. Padesátka plavce. *Průboj*. 7. a 8. 3. 1970, roč. 22, č. 56, s. 16.
28. Třináctka smůlu nepřináší. *Průboj*. 9. 9. 1970, roč. 22, č. 212, s. 6.
29. Budou reprezentovat. *Průboj*. 25. 3. 1977, roč. 29, č. 71, s. 7.
30. Poprat se s přírodou. S nejlepším severočeským dálkovým plavcem Pavlem Tomešem. *Průboj*. 22. 6. 1977, s. 8.
31. Jitka Grundová z Chemičky Ústí: „Chci přeplavat kanál La Manche“. *Průboj*. 23. a 24. 7. 1977, roč. 29, č. 172, s. 5.
32. KOPECKÝ, I. První připlavala dívka. *Mladá fronta*. 6. 8. 1977.
33. Das Mädchen aus Ústí n. L. über den Ärmelkanal. *Volkszeitung*. Praha, 8. 9. 1977.
34. Úctu vzbuzující dálková plavba. *Průboj*. 22. 9. 1977, roč. 29, č. 224, s. 8.
35. Chyběl jim jen sněhový zábal. *Rudé právo*. 27. 12. 1977, roč. 57-58, č. 305, s. 8.
36. Nezapomeňte na sportovní mládí. Náš tip pro účastníky naší tradiční novoroční ankety. *Průboj*. 30. 12. 1977, roč. 29, č. 308, s. 8.
37. Úspěšná bilance. Naši sportovci ze Spolku pro chemickou a hutní výrobu hodnotili svoji činnost na výroční konferenci. *My z chemie*. 1977, roč. 30, č. 9, s. 4.
38. Severočeští špičkoví sportovci. Novoroční anketa průboje. *Průboj*. 2. 1. 1978, roč. 30, č. 1, s. 4.

39. TOMEŠ, P. Nejlepší dálkový plavec. Poznáváme severočeské sportovce. *Průboj*. 14. a 15. 1. 1978, s. 5.
40. Sedmnáctý ročník tradiční čtenářské ankety Průboje a KV ČSTV v Ústí nad Labem uzavřen. *Průboj*. 21. a 22. 1. 1978, roč. 30, č. 18, s. 5.
41. Jasné prvenství ústeckých plavců. *Průboj*. 12. 4. 1978, roč. 30, č. 86, s. 7.
42. TOMEŠ, P. Úspěch v Sýrii, „Kanál“ čeká... Hovoříme s trenérem čs. dálkové plavkyně P. Tomešem. *Průboj*. 24. 12. 1978, s. 6.
43. DOSTÁLEK, E. Dobré jitro, Sýrie. S trenérem Pavlem Tomešem o cestě československých plavců do Orientu. *Průboj*. 6. a 7. 1. 1979, s. 12.
44. HANZLÍKOVÁ, M. Do třetice přes kanál – žena. *Stadion*. 9. 1. 1979.
45. Jitka boj nevzdává. Utajená mistryně světa zůstává barvám Chemičky Ústí věrná. *Průboj*. 23. 7. 1979, roč. 31, č. 171, s. 4.
46. ČECH, Z. Čekání na den s velkým D. *Květy*. 8. 11. 1979.
47. Bilance mladých severočeských sportovců. Malá rekapitulace, která má být zároveň pomůckou účastníkům naší ankety. *Průboj*. 5. a 6. 1. 1980, roč. 32, č. 4, s. 5.
48. Plavci bilancovali. Bude mít Jitka Grundová kde trénovat?. *Průboj*. 25. 1. 1980, s. 8.
49. Maratón vítězství potřinácté. Nejdelší závod v Evropě v plavání s ploutvemi z Ústí do Děčína již tuto sobotu. *Průboj*. 15. 5. 1980, s. 8.
50. POLEŠOVSKÝ, J. Vůle zvítězit. *Vlasta*. 30. 3. 1981.
51. BORSKÁ, H. Jak se rodí sportovní hvězda. *Sever*. 22. 9. 1981, s. 8.
52. Dvakrát od bazénu. Petr Thiel v reprezentaci. *Průboj*. 3. 11. 1981, roč. 33, č. 260, s. 7.
53. Thiel v nominaci. *Průboj*. 7. a 8. 11. 1981, roč. 33, č. 264, s. 6.
54. „Korunní“ princ bazénů. Poznáváme severočeské sportovce. *Průboj*. 11. a 12. 9. 1982, s. 5.
55. Plavkyně Chemičky do I. ligy. *Průboj*. 9. 12. 1982, s. 7.
56. Třikrát v nejvyšších soutěžích. Členové tělovýchovné jednoty Chemička Ústí nad Labem bilancovali činnost. *Průboj*. 18. 3. 1983, s. 8.

57. Plavecký maratón skončil ráno. *Sever*. 28. 4. 1984, s. 4.
58. Mistryně ze severu Čech. Cílem Lenky Maršounové vytvoření československého rekordu. *Průboj*. 16. a 17. 3. 1985, roč. 37, č. 64, s. 5.
59. Čtyřicet let vzorné TJ Slavoje Severotuk. *Sever*. 5. 11. 1985, roč. 23, č. 44, s. 4.
60. KUDRNA, J. Ústecké plavkyně do ligy? Systematická práce oddílu Chemičky se nyní vyplácí. *Průboj*. 16. a 17. 11. 1985, roč. 37, č. 271, s. 5.
61. I v severočeských bazénech zavládl ruch. V Ústí n. L. zahajoval štafetu měst předseda KV ČSTV ing. Vl. Petlák. *Průboj*. 31. 10. 1986, roč. 38, č. 257, s. 7.
62. KREBS, J. Ústí druhé za Brnem, ale před Bratislavou. V bazénu plavalo 2 530 účastníků štafety 1000 × 100 metr. *Sever*. 4. 11. 1986, roč. 24, č. 44, s. 4.
63. NOŽIČKOVÁ, E. Slavoj Severotuk bilancoval. *Sever*. 10. 2. 1987, roč. 25, č. 6, s. 8.
64. V Chemičce úspěchy i rezervy. *Průboj*. 6. 3. 1987, roč. 39, č. 54, s. 7.
65. Z Ústí do reprezentace. Cíle P. Sitaře: ME 1989 v Bonnu, OH v Barceloně. *Průboj*. 4. a 5. 3. 1988, roč. 40, č. 130, s. 5.
66. Z historie TJ Slavoj Severotuk. *Zpravodaj agitačního střediska TSM*. Srpen 1988, s. 4.
67. LOUKOTKA, V. Padesát let života ve vodě a kolem ní. *Ústecký deník*. 29. 5. 1996, roč. 4, č. 125, *Revue Ústeckého deníku* [příloha], 1996, roč. 1, č. 3, s. 30.
68. PTÁČEK, Z. Plavání a vodní pólo, to je život Zdeňka Vaněčka. *My z chemie*. 1998, roč. 51, č. 30.
69. PTÁČEK, Z. „Do plavání jsem byl blázen,“ říká o sobě Milan Hlava. *My z chemie*. 1999, roč. 52, č. 27.
70. PTÁČEK, Z. „Na padesátce si již musím vydechnout,“ říká třiadevadesátiletý plavec Jan Karpíšek. *My z chemie*. 1999, roč. 52, č. 30.
71. Zemřel plavec Milan Hlava. *My z chemie: podnikové noviny Spolchemie*. 2002, 55(21), s. 4.